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LEENDE    TOEN    HET    NOG    GEMEENTE    LEENDE    WAS. 
23 februari 2025 aflevering 72.  
Het team Witte nog bestaat uit: Erik van Asten, Cintha Bax, Johan Bax, Toos van Lieshout, Frans van Mierlo, 
Janus de Vocht en Erik Willems 
De foto’s zijn afkomstig uit het archief van Wim Pompen, Cor Sweegers, Mary Verhagen en Erik van Asten. 
De meeste teksten zijn gebaseerd op artikelen van Piet Willems.

Openingsfoto. De gemeenteraad van Leende 1974 - 1978. 
Rond de raadstafel: Charles Hagenaars, Wim Wasser, Ans De Jong- Crajé, Jantje Pompen, wethouder 
Harrie Maas, burgemeester Rob Waelput, wethouder Frans van Asten, gemeentesecretaris Jos van de 
Noort, Jan de Zwart, Fried Verhoeven, Cintha Bax- van der Kruis, Frits van Mierlo, Diny van der Sande- 
Kerkhofs.

Toos van Lieshout  vertelt over het wapen van de gemeente Leende.
Gemeentewapen Leende (bron 
Wikipedia)
Het wapen van Heeze-Leende werd bij 
Koninklijk Besluit op 20 juli 1998 aan 
de gemeente Heeze-Leende toegekend. 
Deze gemeente was in 1997 ontstaan door 
samenvoeging van de gemeenten Heeze 
en Leende.
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Geschiedenis
Op voorstel van de Noord-Brabantse 
Commissie voor Wapen- en Vlaggenkun-
de is besloten een wapen aan te vragen 
dat is gebaseerd op de oude wapens van 
Heeze en Leende. De gemeenten hadden 
aan elkaar verwante wapens, waarin de 
drie hoorns uit het wapen van het geslacht 
Horne (Heeze) en de familie van Cranen-
donck, een zijtak van de Hornes (Leende) 
zijn opgenomen. 
Beide wapens zijn vergezeld van een 
boom, die waarschijnlijk duidt op de bos-
rijke omgeving. De ster komt ook in beide 
wapens voor, zij het op een andere plaats. 
De boom is alleen in het wapen van Heeze 
vanaf 1980 benoemd als eik; voorheen was 
de boomsoort niet aangegeven. Ook de 
boom in het wapen van Leende was niet 
benoemd, maar waarschijnlijk ging het in 
alle gevallen over een eik.

Blazoen
De beschrijving van het wapen van Heeze-Leende luidt als volgt:
In goud drie hoorns van keel, beslagen van zilver. Het schild hangende aan een 
snoer van keel in een ter rechterzijde ervan geplaatste eik van sinopel, waarbo-
ven rechts een hellende ster van goud. 
De heraldische kleuren van de wapens zijn: goud (geel), keel (rood), zilver 
(wit) en sinopel (groen). 

Het wapen in De Parel van Brabant.
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Janus de Vocht vertelt over het onstaan van de gemeente Leende.
Burgemeesters
Vanaf 14 mei 1810 is Leende een zelfstandige gemeente met een eigen bestuur. 
In de beginjaren werden de bijeenkomsten van het gemeentebestuur in de 
open lucht gehouden, bij de burgemeester thuis of op een kerkkoor. Vanwege 
de invloeden uit de Franse tijd waren documenten in die tijd opgemaakt in de 
Franse taal en werd de burgemeester aangesproken als ‘maire’. 

De eerste maire van Leende heette Nieuwenhui-
zen, die na een jaar werd opgevolgd door Cornelis 
Notten (voorvader van de latere burgemeester 
Notten). Van 1813 tot 1820 was Clephas burge-
meester van Leende en ene Wijnands van 1821-
1831.
Uit het boek “Het gaat den boeren goed, ze trou-
wen nogal” van Heemkundekring “De Heerlijk-
heid Heeze-Leende-Zesgehuchten” wordt vervol-
gens de volgende passage voorgelezen: 

Cornelis Notten is burgemeester geweest van 1877 
tot en met 1910, de langste periode in de tijd dat 
Leende een zelfstandige gemeente was. Hij werd 
op 11 juli 1877 benoemd voor een wedde van ƒ 
225,- per jaar. Notten was de zoon van molenaar 
P. Notten (Leende 1808 – Leende 1861) op de 
Leendse standaardmolen, die gepacht werd van 
de kasteelheer van Heeze. Op de schriftelijke 
voordracht van de benoeming die de voorganger 
van commissaris Van Voorst tot Voorst in 1877 
naar de minister van Binnenlandse Zaken stuur-
de, kwam Notten als enige kandidaat voor “dewijl 
geene andere naar bedoeld ambt streven, die ik 
met gerustheid durf aanbevelen. 
De voorgedragen Cornelis Notten is molenaar te 
Leende en algemeen aldaar geacht. Hij is een
ijverig en werkzaam man, die op nog zeer
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jeugdigen leeftijd na den dood zijns vaders in diens plaats als molenaar 
optrad en deze zaak zoo voor zich als voor zijne moeder en de nog overige le-
den van het gezin uitmuntend en tot genoegen der ingezetenen beheerd heeft 
Hij heeft een gezond oordeel, is van goed gedrag, in de kracht zijn levens 
en met de gemeente Leende hare belangen en behoeften snel bekend. Daar 
slechts één molen aldaar wordt aangetroffen, is m.i. in het bedrijf van mole-
naar geen bezwaar tegen zijne benoeming gelegen.”
Het zilveren ambtsjubileum van burgemeester Notten werd op 10 juli 1902 
uitbundig gevierd. In de krant verschenen gunstige berichten over “zijn 
onverpoosde werkzaamheid in het belang der gemeente, zijn beminnelijk 
karakter en aangenamen omgang”. Dit in tegenstelling tot de woorden die 
commissaris Van Voorst tot Voorst in de verslagen van zijn werkbezoeken 
in 1897 en 1902 voor hem over had. De commissaris kreeg toen een matige, 
zelfs onaangename indruk van Notten. Hij vond hem geaffecteerd praten en 
zich aanstellen. Hij boog alsmaar. Zijn ongunstige indruk zag de commissa-
ris bevestigd door een vroegere kapelaan uit Leende, die hij in 1903 in Oerle 
tijdens een werkbezoek had ontmoet. Deze kapelaan vond dat burgemeester 
Notten “met alle winden meewoei”.

Raadhuis Leende  zwaar beschadigd 

De Mért omstreeks 1916
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Meester Verra’ s huis. Verra’s huis wordt gesloopt.

In de 19e eeuw (begin van de zelfstandige gemeente Leende) hadden de
burgemeester en het hoofd van de school een duidelijke relatie met elkaar. 
Vaak werden de functies door een en dezelfde persoon vervuld en deed de 
woning van het hoofd van de school ook dienst als gemeentehuis.
Later kwam er een gemeentehuis op de Markt. Aanvankelijk gelegen aan de 
zijde van de kerk. In 1922 werd het gemeentehuis getroffen door de grote 
brand, maar bleef wonderwel het archief bespaard. In 1945 is het 
gemeentehuis door een granaat verwoest. 

Kerk en toren.
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Heilig Hartbeeld op de Markt. Later ging het naar 
Boschhoven.

Baron van Voorst tot Voorst
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Notten gaf zijn burgemeestersfunctie in 
1910 op voor zijn schoonzoon 
gemeentesecretaris Justinus Vogels, toen 
deze in 1910 met de dochter van Not-
ten, Anna Maria Ida Catharina Notten, 
trouwde. De burgemeester en de secre-
taris van dezelfde plaats mochten geen 
familie van elkaar zijn. Justinus Vogels 
solliciteerde vervolgens naar de vacan-
te functie van burgemeester en werd 
benoemd. Een andere burgemeesters-
kandidaat was bij die gelegenheid het ge-
meenteraadslid Christianus Wilhelmus 
Godschalx, een zoon van de bierbrou-
wer-burgemeester van Berlicum, die zich 
begin december 1905 als ongehuwde 
man vanuit Berlicum in het bevolkings-
register van Leende had laten inschrij-
ven. Hij was in 1909 met een dochter 
van burgemeester P.A. Strijbosch van 
Heeze getrouwd.

Eindhovensche en Meierijsche
Courant 1940 

burgemeester Justines Vogels

Justinus Vogels
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Burgemeester Notten en later ook 
burgemeester Vogels had zijn 
ambtswoning aan de Dorpstraat.
Burgemeester Vogels was dertig jaar 
burgemeester van Leende en staat 
bekend om het feit dat hij en Pastoor 
Steenbekkers niet door één deur 
konden. 
Zoon Frans had graag het 
burgemeesterschap van Justinus Vo-
gels overgenomen. Dit is echter niet 
doorgegaan. Wel werd hij gemeente-
ontvanger. Eindhovensche en Meierijsche  Courant 1940 

Toespraak van meester Karel de Win.

prominenten uit Leende, waaronder 
meester Verra.
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De Markt met achter de boerderij het gemeentehuis.
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In 1940 werd de heer Lijnkamp de nieuwe burgemeester van Leende. Dit was 
in de Tweede Wereldoorlog. Hij was slechts een paar maanden burgemeester. 
Vervolgens heeft burgemeester Magnee van Bergeijk enkele maanden het ambt 
waargenomen totdat burgemeester Manders werd benoemd. Manders is één 
van de regioburgemeesters die, vanwege weigering van het Duitse bevel tot 
het aanleveren van jonge mannen voor de Arbeidseinsatz, opgepakt zijn en 
via Kamp Vught naar één van de concentratiekampen zijn afgevoerd. Manders 
heeft dit als enige burgemeester overleefd. Na zijn terugkomst in Leende zijn 
hier helaas vraagtekens bijgezet, wat bij hem en zijn familie een begrijpelijke, 
vervelende nasmaak opleverde. In 1946 vertrok Manders naar Zundert om 
daar burgemeester te worden.

installatie burgemeester Manders met mevrouw 
Manders en o.a. wethouder Bax.

koningin Juliana en burge-
meester Manders

Burgemeester Manders met leden van het gilde Sint 
Jan Baptista uit Leenderstrijp. 
vlnr:Jan Hulsen, Martien Hikspoors, Jan 
Verhoeven (vader van  o.a. Fried Verhoeven, woonde 
vroeger in Leenderstrijp) Wim Bos en burgemeester 
Manders.
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Burgemeester Manders werd opgevolgd door burgemeester Van de Lokkant, 
die afkomstig was uit de omgeving Oeffelt/Haps. Van de Lokkant had zijn 
ambtswoning aan de Valkenswaardseweg.

Er  kwam er een gemeentehuis op de Markt. Aanvankelijk gelegen aan de 
zijde van de kerk. In 1922 werd het gemeentehuis getroffen door de grote 
brand, maar bleef wonderwel het archief bespaard. In 1945 is het
gemeentehuis door een granaat verwoest.

Van 1945 tot 1957 deed het patronaat dienst als gemeentehuis.

Vanaf 1957 stond het gemeentehuis tegenover de kerk (Dorpstraat 59). Dit 
gemeentehuis had een koperen dak.  Hiervoor moest de woning van 
meester Verra plaatsmaken. De familie Witsmeer die hier woonde kreeg van 
de gemeente een nieuwe woning toegewezen; de onbewoonbaar verklaarde 
boerderij op het adres Klooster 2 in Leenderstrijp.



Witte nog ....

12 verhalen van vroeger uit Leende

Burgemeester A vAn de LokkAnt 1957 - 1968

burgemeester Van de Lokkant met Herman 
Heuijerjans.

gemeentebestuur met o.a. Adriaan 
Baudoin, Frans Vogels en pastoor 
Woestenburg.

Wout Schoone, Adriaan 
Baudoin en Frans Vogels.

Noud van Weert, burgemeeester Van de Lokkant 
en René Hurkens.

burgemeester Arnold 
Van de Lokkant
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Het bestuur van de nieuwe Boerenleenbank.
vlnr: Burgemeester Van de Lokkant, pastoor de Wijs, Pau 
Smulders, Gerard Rutten,  van Mensvoort? Nol van Dijk, Frans 
Engelen,  Frans Vogels.

De gemeenteraad buigt zich over plannen 
voor een nieuw gemeentehuis. 
Burgemeester Van de Lokkant en o.a. 
Frans van Asten, Jan Arnold, Harrie Maas  
en Jantje Pompen.

Ontwerp van het nieuwe gemeentehuis.
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Veel dames op bezoek bij burgemeester Van 
de Lokkant. Zij schenken het nieuwe 
gemeentehuis een vloerkleed?
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Jan van Weert, de eerste 
gemeentewerker.

De rijvereniging heeft een feestje.Frans van Asten, 
wethouder. 

Driek Essers, gemeentebode. De ambtswoning van burgemeester Arnold 
Van de Lokkant.
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De nieuwe Catharinaschool, 
meisjesschool en op de ach-
tergrond de oude school. 

Hertog Jan van Brabant met het gemeentewapen van Leende.
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Burgemeester WAeLput. 1968 - 1980

De gemeenteraad van 1975. zittend vlnr: wethouder 
Harrie Maas, burgemeester Waelput, wethouder Frans 
van Asten, gemeentesecretaris Jos van de Noort..
staand: Jantje Pompen, Fried Verhoeven, Jan de Zwart, 
Cintha Bax- van der Kruis, Ans de Jong- Crajé,  Frits 
van Mierlo, Diny van der Sande- Kerkhofs,Charles 
Hagenaars, Wim Wasser.
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De ambtswoning van burgemeester Rob 
Waelput in de stijl van de Bossche School. 

burgemeester Waelput en Wim Maas bij 
een toernooi. 

burgemeester Waelput met Willem van Meijl. 
(Willeke den beer)

burgemeester Waelput met meester Karel de 
Win, tevens voorzitter van de Koninklijke 
Fanfare Philharmonie.
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Wout Achoone, kapitein van het gilde Sint Jan Baptista  
en wethouder van de gemeente Leende. Daarachter de 
rest van het college van B&W, burgemeester Waelput en 
Charles Hagenaars. Naast Waelput pastoor van Loon.

Martien Hikspoors, Nol van Dijk van het 
gilde Sint Jan Baptista, pastoor van Loon en 
burgemeester Waelput. 

Feest van rijvereniging Sint Petrus. met o.a. 
Wim van Asten.

Welkom in Leende, burgemeester Waelput en mevrouw Waelput- van Geit.

Het gemeentehuis werd te klein naarmate het ambtelijk 
apparaat groter werd. Het gebouw van de Rabobank aan de 
Valkenswaardseweg werd ‘gemeentewerken’. 
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De nieuwe Sint Janschool in Leenderstrijp werd feestelijk geopend. 
foto links:Sjef Wagemakers, Henk Post, wethouder Frans van Asten, Noud van Weert, René Hurkens en 
burgemeester Waelput. Zelfs Sinterklaas was aanwezig. 

De burgemeester start grote projecten zoals de aanleg van de riolering en de bouw van de Pomperschans.

Waelput op bezoek bij Willem Tell. Putkletsen met burgemeester Waelput.
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Gemeentewerkers en materieel. met o.a.Tinus Weijers, Toon van Lieshout, Frans Engelen, Jan van der 
Palen, 

Willem van den Broek. Peer Liebregts en een
technisch medewerker.

De middenstand heet Waelput welkom. 
met vlnr: onbekend, Wim Wasser, Ludo van 
Barschot, Wim Maas.

bestuur van de Rabobank; Wout Schoone, Frans 
Vogels, Gerard Rutten (directeur) ....  Nol van 
Dijk.
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Wim Wasser Harrie Maas decoreert Piet Raaijmakers, 
hoofd van de Catharinaschool.

Dorien van de Noort, de weduwe van de toenmalige gemeentesecretaris, Jos 
van de Noort, vertelde dat er na de raadsvergadering nog vaak ‘nagepraat’ 
werd bij de toenmalige Schammert met een borreltje of een biertje. En dat 
daar dan ook nog van alles besproken werd. Jos moest dat dan alsnog 
notuleren. 
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IANTJE POMPEN,0 ADSLID EN EEN BIJZONDERE LEENDENAAR.



Witte nog ....

25verhalen van vroeger uit Leende

Jantje Pompen
Praot eujt Lind 3e jaargang 15 maart 2005
Wie was Jantje Pompen? Nou dat moet je aan een vreemde vragen. Want heel 
Lind en omstreken kende hem. Zelfs in Den Haag hebben ze zijn brieven nog. 
En telefoongesprekken met de regering waren maar heel gewoon. Nou Jan-
tje was een zoon van Willem Pompen en Mieke Daris. Hij werd  geboren 12 
februari 1913 te Leende. In de Dorpstraat nr. 103, nu de firma Noten. Toen 
hij geboren iwerd was zijn vader (Willem)58 jaar oud. Jantje was in zijn jonge 
jaren een echte wildebras. Zijn grote hobby was vogelnestjes uithalen. Toen hij 
van de lagere school af was, is hij in Eindhoven voor kleermaker gaan leren. 
Nou, dat ging hem goed af. Daar had hij een goede kijk op. En op zijn 21ste 
jaar trouwde hij met Marietje Poelmans, dochter van Piet en Nel de Laat uit 
Budel-Schoot. Hij was zelfstandig kleermaker, zijn zaak was in de Dorpstraat 
op nummer 125.  Eerder heeft hij aan de overkant gewoond: Dorpstraat 122.
Vroeger was dat de Broekerheuvel. Later verhuisden ze naar Julianastraat 2. En 
weer later naar Julianastraat 16. Jantje en Marietje kregen 6 kinderen. Willie, 
Nel, Mieke, Riek, Annie en Pierre. In de Tweede Wereldoorlog meende hij dat 
ie voor iedereen klaar moest staan.

De meisjes vlnr:  Marjan Kerkhofs, Leonie van Kemenade, Geleen Bijnnen, Marie-José 
Engelen, rechts met parasol José Penning- van Laarhoven.  
Achterste rij: Lau van Kemenade, Jantje Pompen, ?, Marietje (vrouw van Jantje) Pom-
pen, dochter van Jantje Pompen, Dielis van Laarhoven.
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Hij had wel veel connecties, zo heeft hij ook verschillende jongens uit 
Duitsland thuisgehouden. Maar als je bij Jantje een nieuw pak liet maken, had 
je de kans in Leende dat er verschillende mensen met dezelfde kleur rond-
liepen. Zo kocht ik een nieuw pak bij Jantje, hij leverde er ook nog 2 broe-
ken bij, zo dan kun je er weer jaren tegen Maar met Pasen stonden we dan 
met drie man achter in de kerk met hetzelfde kleur pak aan. Jantje kocht het 
pak stof op grote rol in. Dat is goedkoper. Onze vader Driek Pompen kocht 
een nieuwe overjas van hem. Die zou voor Kerstmis klaar zijn en afgeleverd 
worden. Maar geen Jantje. Nee ’s morgens om kwart voor tien kwam Jantje 
achterom gefietst met de jas over de arm. Ge bent nog net op tied, zei onze 
vader, anders hadde hem zelf af kunnen draogen. Later heeft hij ook nog in de 
gemeenteraad gezeten. Want zijn gezegde was: de kleintjes zijn niet gemaakt 
om de grote in hun kont te kruipen! Hij noemde zich ook nog uitvinder, het 
vorstvrij houden van boomgaarden. Jantje is wel met zijn geheim het graf in 
gegaan. Want hij gaf zijn geheim niet prijs. Hij was bang dat er dan vreemden 
mee gingen lachen (DAT NOOIT).  In de Volkskrant van zaterdag 27 februari 
1960 staat: Pompen wil de nachtvorst bestrijden volgens ‘de natuurmethode’.
Volgens hem is dat doodeenvoudig. De grondstof, die hij wil gebruiken, is te 
vinden in elke keuken en elke huisvrouw gebruikt ze dagelijks. Hij wil echter 
niet zeggen wat het is, hoe het werkt en wat hij precies wil doen, dan is het 
geheim van zijn vinding weg en zal iedereen zijn middel kunnen toepassen. 
Mogelijk krijgt Pompen nog eens de kans zijn vinding aan de praktijk te 
toetsen. In 1979 verkocht hij zijn huis in de Julianastraat. Zijn vrouw Marietje 
was toen al overleden.  Later had hij een lat-relatie met Maria Panis (weduwe 
van Dijk).Jantje zat ook niet meer in de gemeenteraad. Hij had in de Mar-
grietstraat in Eindhoven een huis gekocht. Ik vroeg aan hem of hij uit Leende 
was gevlucht. ‘Ik vluchten uit Leende, dat niet en voor niemand! Ik hou op 
mee werken en gao in Eindhoven wonen. Maar hij woonde nog maar een half 
jaar in de Margrietlaan, toen schreef hij een kaart naar zijn oude buurman 
in de Julianastraat en daar stond in geschreven met scheve letters: JANTJE 
NAAIT WEER! Jantje overleed 31 december 1986.
Opgetekend door W. Pompen 5 juli 2004
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BURGEMEESTER HANS NEc EN 1981 - 1991

Aan het einde van zijn ambtsperiode gaf Hans Netten opdracht voor het bouwen 
van een nieuw gemeentehuis op dezelfde locatie (Dorpstraat 59). Dit gemeente-
huis is in 1993 in gebruik genomen.

onderste rij vlnr: Peer Maas, Frans van Dijk, burgemeester 
Hans Nettten, Willem van Laarhoven, Frits van de Laar, 
Willem Engelen, Harry Versteeg. 
Daarboven vlnr: Jan Bax, Harrie Vos, Graad van Asten, Frits 
van Gastel, ?, Tinus Weijers,  Laurens van Asten 
daarboven: Wim Verhoeven, Piet van Engelen, Thieu Klus-
kens,  Driek van Meijl, Laurens van Mensvoort, Sjef Engelen, 
Sjef van Weert. 
Daarboven:  Driek van der Paalen, Sjang Rutten, Harrie van 
den Broek, ? , Peer de Werdt, Frans Liebregts.

vlnr: zittend: Ad Pastoor gemeentesecretaris, Jan Waterschoot wethouder, Hans Netten burgemeester, 
Harrie Maas wethouder. staand: Geert Hut, Jac Bax, Jan de Zwart, Frits van Mierlo, Cintha Bax- van 
der Kruis, Frans van Dijk, Fried Verhoeven, Joop Kummeling, Nico Zwaneveld.
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De opening van het nieuwe gemeentehuis.

Een jaarlijkse profronde in Leende, met burgemeester 
Hans Netten en de wielrenners Henny Kuijper, Joop 
Zoetemelk en Jan Raas.

Leendenaar Hans van Breukelen won met PSV de 
europacup. B&W waren erg trots.. 
vlnr Harrie Maas en Mia Maas, Hans en Annelies 
Netten, Jan en Jos Waterschoot. 
Achter Mia Maas de dochter van Hans Netten.

vlnr: Mevr. v.d. Aa. Hans van de Aa, Mia 
Maas, Harrie Maas en Cintha Bax,
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Al in 1980 werd De Meente gebouwd, tijdens ‘Ans en Frans.’.

HarrieMaas was vaak voor een langere of kortere periode 
locoburgemeester. Hij heeft zowel Hans Netten als Joop van Sante 
gïnstalleerd.

Hans Netten, Piet Willems (cirrespondent) Jan 
van Mensvoort, Nico Maas.
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BURGEMEESTER JOOP VAN SANTE 1991 - 1997

De installatie van Joop van Sante door loco- burgemeester Harrie Maas.

wethouder Piet Kuppens. 
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Wegens tijdgebrek niet verteld: 
Uit Eindhovens Dagblad 
gemeenteraadsverkiezingen 1994
De lijsttrekkers van de vier politieke partijen die op 2 maart in Leende 
meedoen aan de gemeenteraadsverkiezingen, beantwoorden vandaag 
drie vragen die het Eindhovens Dagblad hen stelde met het oog op de 
verkiezingen.
Wat moet de gemeente Leende nog realiseren vóórdat zij zal samen-
gaan met Sterksel en Heeze?
Mevrouw C. Bax – Van der Kruis, Lijst Bax: We willen alle zaken 
behouden die we nu hebben en die positief zijn voor de Leendenaren. 
Zo willen we het subsidiebeleid handhaven, moet de gemeentelijke 
dienstverlening (de loketdiensten) dicht bij de burgers blijven, dient de 
woonkern Leende intact te blijven en niet door te groeien naar andere 
kernen. Ook het naambordje ‘Leende’ moet bij het begin van het dorp 
blijven staan. Daarnaast is het belangrijk dat ons sociaal-economische 
beleid minstens gestabiliseerd, liefst versterkt wordt. De bedrijvigheid 
dient zich te kunnen handhaven, mogelijk uitbreiden, zodat je geen 
lege kern krijgt zonder middenstand.
Ir. P. Kuppens, CDA: Ten eerste dienen we een nette financiële situatie 
achter te laten. Ook is het belangrijk dat de gemeentelijke dienstverle-
ning dicht bij de burgers blijft. Daarnaast moeten we het onderhoud 
en de ondersteuning van het verenigingsleven goed geregeld hebben, 
blijven werken met budgettair susbsidie-systeem. Ook willen we nog 
enkele bestemmingsplannen uitvoeren, met name De Breedvennen. 
Tenslotte streven we naar een sterke Leendese vertegenwoordiging in 
de CDA-fractie van de nieuwe gemeente.
Ir. N. Zwaneveld, VVD: De eventuele herindeling heeft in zoverre 
invloed dat de burgers van Leende dan burgers van Leende/Heeze wor-
den. Wel dienen we alvast zaken af te stemmen het Heeze, zoals we nu 
beiden werken met hetzelfde automatiseringssysteem. Verder moeten 
we gewoon doorgaan met de uitvoer van onze plannen, binnen de be-
groting: het rioolplan, wegenplan, welzijnsplan. Op dit moment willen 
we echter vooral aandacht besteden aan de verkeerssituatie: Leende 
moet veilig worden en blijven.
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Ing. A. Kuiper, PvdA: Voor de PvdA heeft de verkeersveiligheid de hoogste priori-
teit: voetgangers en fietsers krijgen in onze plannen voorrang boven het autover-
keer. Vooral op doorgaande wegen moeten er meer trottoirs, fietspaden, verkeers-
lichten en – stroken komen. Ook duidelijke oversteekplaatsen, verkeerslichten en 
rotondes zullen deze wegen veiliger maken. Verder vinden wij het ouderenbeleid 
belangrijk: zorgvoorzieningen behouden en uitbreiden. Daarnaast willen wij bui-
tenschoolse opvang invoeren. En graag zouden we het aantal winkelvoorzieningen 
uitgebreid zien!

Fried Verhoeven neemt afscheid van de raad, in de nazomer vóór de herindeling.  1996.
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HET POLITIEKE VERHAAL VAN CINTHA B - VAN DER KRUIS

Toos: Waar is je interesse voor politiek ontstaan?  
antwoord: Ik wist niets van politiek. Ik was leidster van Jong Nederland en op 
die opleiding zeiden ze: als je geen fatsoenlijke blokhut hebt en je krijgt de kans 
om in de gemeenteraad te komen, dan moet je dat doen. 
Heb je jezelf aangemeld of ben je gevraagd? En toen Jan de 
Zwart en Ludo van Barschot kwamen vragen of ik bij hun op de lijst van (van 
standsorganisaties) wilde komen, heb ik ja gezegd. Ik had één probleem. Ik was 
net zwanger en dat wist nog niemand. Moest ik dat nu melden bij deze vreem-
de mannen?

Bij de gemeenteraadsverkiezingen van 
1974 deed de nieuwe partij Lijst Maas 
(Harrie Maas) voor het eerst mee aan 
de verkiezingen. Kandidaat raadsleden 
waren:
vlnr: Dick van den Hurk, Hugo van den 
Brug, Harrie Maas, Cintha Bax, Jan de 
Zwart, Frans Maas, Fried Verhoeven.

Interview met Cintha Bax 
door Toos van Lieshout

Toos: Word je in het diepe gegooid 
of krijg je in het begin een soort 
van mentor?  
Het waren allemaal aardige mensen. Maar ik 
begon met een blindedarmontsteking toen 
ik 7 maandag zwanger was. Hierdoor was er 
was een vrij lange ziekenhuisopname. Ik was 
daardoor niet aanwezig bij de beëdiging van 
de nieuwe raad. Ik werd hoogzwanger met 
een dikke buik in een latere 
raadsvergadering beëdigd.  Ik was druk met 
de kleine baby (Hester) en niet met dezozeer 
met de politiek.
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Toos: Is er een opleiding om als raadslid toe te treden? Dat 
weet ik dus niet. Ik had sowieso mijn eigen dingen, zoals o.a. jeugdsoos 
Ploebotzki. Die zaten in de oude school in Leenderstrijp en hadden proble-
men met woonwagenjongeren. (kampvolk)  Toen de politie niet wilde komen, 
ging ik met mijn dikke buik bij de ingang zitten om te zeggen, dat ze geen lid 
konden worden van deze jeugdsoos. Ze kwamen op brommers en waren het 
er niet mee eens. Ze zeiden dat ze naar de burgemester zouden gaan. 

Toos: De aansluiting bij een partij, 
ik neem aan dat je bewust voor een 
partij gekozen hebt? 
Ik was enkel met de jeugd van Leende bezig. 
Jong Nederland,  jeugdsoos 
Ploebotzki, de Jeugdraad (die er toen was) dat 
was allemaal Harrie Maas. Dus daar moest 
ik zijn om de belangen te behartigen van de 
jeugd.

Toos: Het aantal vrouwen in de raad was niet groot, hoe heb je 
dat ervaren? 
Dat viel nogal mee. 3 van de 11. Dat was veel voor die tijd.
Toos: Moest je je extra laten gelden t.o.v. de mannen. 
Daar kan ik me niets van herinneren. Ik had wel mijn eigen (eigen) wijsheid. 
Ik hield een betoog over het feit dat een flipperkast een behendigheidsspel was, 
en geen ‘gokspel’ zoals Waelput dat noemde. Ik stemde tegen de blokhut op de 
zolder van Kloosterhof, die Harrie Maas had bedacht voor Jong Nederland.
Toos: Wat waren de gebieden die voor jou extra belangrijk 
waren.
Jeugd en jeugdverenigingen.

Toos: Wat sprak je daarin aan?
Krachtige, zelfstandige jeugdverenigingen maken. 

Maar hijwas geïnformeerd en het lieo met 
een sisser af.
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Toos: En dan ga je van  raadslid naar wethouder? 
Ja dat was vlak voor de herindeling. Ik wilde alle clubs in Leende zo zelfstan-
dig en krachtig mogelijk maken. Ik had ook geleerd (Den Bosch Rosmalen) 
dat je je voor je eigen organisatie niet moet tegenbewegen met de herindeling, 
maar vooral mee moet denken en zorgen dat je eigen bekwame mensen op 
goede plekken komen in de nieuwe gemeente.
Hoe combineerde je dat thuis? Ja dat was druk. Ik hield ook steeds 
mijn baan in het onderwijs. Ik had voor een bepaald aantal dagen buitenge-
woon verlof. Maar er was vooral veel extra leeswerk. . De bestaande
afdelingen de nieuwe afdelingen, benoemingen enz.

De raad in 1982. Zittend vlnr: wethouder Harrie Maas, burge-
meester Hans Netten, wethouder Jan Waterschoot,  
gemeentesecretaris Harry Nuijten. staand: Geert Hut, Frans van 
Asten, Cintha Bax, Nico Zwaneveld, Diny van der Sande, Gonny 
Otterloo, Joop Kummeling, Wim Wasser.

De raad van 1990 - 1994 
zittend: wethouder Cintha 
Bax, burgemeester Joop van 
Sante, gemeentesecretaris 
Ad Pastoor, wethouder Jan 
Waterschoot. 
staand: Wim van den Broek, 
Jan de Zwart, Jan Kuijpers, 
Toos de Werdt, Nico Zwane-
veld, Joep Tutelaers, Frits van 
Mierlo, Hetty van Hulten, 
Fried Verhoeven. 
(6x Maas, 4x CDA en 1x 
VVD. ) 
Harrie Maas zomer 1992 
vervangen door Cintha Bax.
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Toos: In die periode hebben we als gemeente veel 
meegemaakt, dat was denk ik niet wat je je ervan voorgesteld 
had? 
Nee, maar je groeit erin en ik ben altijd super fanatiek om dingen voor elkaar 
te krijgen.
Toos: Laten we beginnen met de dieptepunten. 
Dat was eigenlijk de bouw van het nieuwe gemeentehuis. Netten wilde dat 
heel graag, maar wij (Harrie Maas cs.) vonden het niets. 
Toos: En uiteraard waren er ook hoogtepunten.
Het gebruik van De Meent. Dat was echt een aanwinst voor 
gebeurtenissen in het dorp. Ik voelde me altijd trots als er weer 
een mooie happening was geweest. En natuurlijk ook de uitein-
delijke prima blokhut voor Jong Nederland aan de Irislaan.
Toos: Tot slot: hoe kijk je op deze periode terug.
Ik ben tevreden over hoe we Leende als krachtige gemeenschap 
overeind hebben gehouden. 

De laatste gemeenteraad van Leende. 
zittend vlnr: wethouder Piet Kuppens, burgemeester Joop van Sante, gemeentesecretaris Ad Pastoor, wet-
houder Cintha Bax. staand:Jan Kuijpers, Hetty van Hulten, Nico Zwaneveld, Nelly Evers, Twan Kuijpers, 
Fried Verhoeven,  Jan de Zwart,  Wim van den Broek en Jan Waterschoot. 
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De wegen van Leende waren niet zo best. Daar hadden we niet 
in geïnvesteerd, maar dat is toch wel goed gekomen.  Wat me 
niet gelukt is, is de wegen beter toegankelijk te maken voor het 
kwetsbare verkeer.  Toen ik begon in de politiek zei ik al: auto-
mobilisten zitten warm in hun auto met een muziekje aan, die 
kunnen wachten en de fietser die door weer en wind gaat, moet 
voor mogen. Maar dat is nog steeds niet zo!
Graag hadden we nog een filmpje laten zien uit 1999 waarin 
jij door een Leendse gespeeld werd, scheurend in je Mini. He-
laas, is dit spoorloos verdwenen of heb jij deze film alsnog? 
Nee, ik heb hem wel ooit gezien!

Dan nog wat uitleg over de samenstelling van het gemeentebestuur. De groot-
ste patijen in de gemeenteraad leverden meestal een wethouder. Tijdens mij 
eerste radsperiode waren dat Frans van Asten en Harrie Maas.  
Na de verkiezingen van 1978, besloot Frans van Asten om niet Harrie Maas 
als mede wedhouder voor te dragen, maar mevrouw Ans de Jong- Crajé van 
de VVD. 
De cabaretgroep Brokmop besloot daat een leuk liedje op te maken. 
Toos rm Erik zingn het liedje van Ans en Frans.
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Nort Liebrand legt uit dat de brokmop was ontstaan als een parodie op 
hetgeen gebeurde in Leende in die tijd. Ook wat er bestuurlijk gebeurde. 

Toos van Lieshout en Erik Willems zingen: 
Ans en Frans.
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